
Jsem sociální pracovnice, vystudovaná až ve vyšším věku, při práci - ovšem nikoliv s 

nějakými úlevami nebo přimhouřením očí. Nejdřív jsem od r. 2006 dělala VOŠ "Jahodovku" 

a poté pokračovala tři roky na UK.  Každá škola má jiné nároky a postupy, podle mne se 

skvěle doplňují. Bylo to v letech, kdy jsme živě s kolegyněmi diskutovaly o své práci, 

předávaly si zkušenosti a také se vzájemně podporovaly. Naše postavení ve službách bylo 

nové - já sama si v domově pro seniory de facto stanovovala náplň práce. 

Vzpomínám na pana profesora Tomeše, jemuž se na náš termín testu z práva nahrnuli i 

kolegové z denního práva a on jim s úsměvem sdělil, že test pro nás není o nic lehčí, než pro 

ně. 

Již během studia jsem propagovala sociální práci a problémy, jaké řeší, na internetových 

médiích - Britské listy, Abeceda, na svém blogu na Respektu a svém webu Koště Anny 

Šochové (nyní v rekonstrukci oba, převádím na jiného hostitele). Zabývala jsem se také 

historií SP, která je skrytá ve starých zdrojích, před tou slavnou dobou po Veliké válce. 

 

Když i já pocítíla dlouhodobé následky stresu a šikany na pracovištích (jestliže jsem se zčásti 

zotavila při práci na ÚP, tak to tedy musela být síla), měla jsem štěstí, že jsem mohla uniknout 

do důchodu. Jako mnoho z kolegyň i já řešila sociální problém v rodině, byla jsem od ledna 

2007 hlavní živitelkou rodiny, včetně ještě dvou synů. Tudíž nebylo možné nikam utéct - a z 

polosamoty je nutné dojíždět. S důchodem mám kus příjmu jistý... 

 

Věnuji se poradensky pečujícím, pokračuji v psaní článků do čtvrtletníku Rezidenční péče a 

pozor, pošťuchovala jsem během práce na ÚP (agenda příspěvků na péči) rodiče dětí, aby se 

sdružili - a v jedněch to uvízlo. Zatím volnočas Klubík štěstí Aš má ohromnou podporu města 

i kraje, chceme od ledna 2024 otevřít stacionář - prostor potřebuje pár stavebních úprav. Jsem 

zase SP, ale hlavně na rozjezd. Další kolegyně končí VOŠ, otec zakladatel začal studovat 

sociální práci a management... Má to dobrou budoucnost. A jak bude stacík pro děti fungovat, 

začne se klubat stacionář seniorský. 

My důchodci jsme děsná banda, my se nenudíme  

 

Má to smysl. 

 

Hana Mudrová 
 


